
ACTA  
COMISSIÓ DE QUALITAT DE LA FACULTAT DE DRET 

  
  
 
Identificació de la reunió:  
  
Data: 19 de setembre de 2022  
Lloc: Sala de Juntes   
Hora: 12:00 hores  
  

Assisteixen:  

Susana Navas Navarro, Degana. 
David Gutiérrez Colominas, Coordinador MUDS. 
Josep Cid Moliné, Vicedegà de Qualitat i Innovació Docent i Coordinador Grau 
Criminologia. 
Olga Paz Torres, Vicedegana i Coord.de RRLL i Coord. de Pràctiques Externes RRLL o 
TFG’s.  
Núria Reynal Querol, Vicedegana de Sostenibilitat i Coord. Grau de Dret. 
Susana Beltran García, Vicedegana de Dobles Graus, Projecció Internacional i 
Comunicació. 
Josep Maria de Dios Marcer, Director Departament Dret Privat, i Coordinador MUIE. 
Antonio Manrique Mata, Gestor Acadèmic. 
Eva Vila  Morros, Administradora de Centre. 
Êlia Soriano Costa, Gestora de Qualitat. 
Ricard Esteban Legarreta, Vicedegà d’Ordenació Acadèmica, Dret + Droit i Màsters. 
Jorge Miquel Rodríguez, Coordinador MUA. 
Carme Navarro Villanueva, Secretària Facultat, Responsable de Qualitat. Coord. 
Alumni. 

No assisteixen: Isabel Martínez 

 
Ordre del dia:  
 
 
1.- Aprovació, si s'escau, de l'acta de 30/05/22. 
2.- Adaptació titulacions oficials Grau i Màster al nou RD 822/2021 
3.- Procés d'acreditació del centre  
4.-Informe de seguiment de centre: calendari (Responsable Qualitat /Gestor Qualitat 
del Centre) 
5.- Informe seguiment Nou Model Docent( Vicedegà Qualitat docent)  
6.- Modificació contingut optativa "dret i tecnologia" 

7.- Seguiment lliurament parcial dels TFGs 
8.- Indicadors i seguiment de professorat amb baix rendiment  
9.- Assumptes de tràmit. 
10.- Torn obert de paraules 
 
 
Desenvolupament de la reunió:  

Comença la reunió a les 12:15 hores. 



1.- Aprovació, si s'escau, de l'acta de 30/05/22. 

Acord: 

S’aprova per assentiment. 

 

2.- Adaptació titulacions oficials Grau i Màster al nou RD 822/2021. 

La degana informa que aquest és el punt important de l’ordre del dia d’aquesta reunió. 
Va parlar amb la Vicerectora sobre l’adaptació de les nostres titulacions i màsters al nou 
RD. La degana li va demanar més temps perquè no hi ha tanta presa si el RD dona 5 
anys per adaptar-se i l’equip de deganat acaba de començar. Amb la Vicerectora varen 
acordar el nombre concret de títols que es modificaran aquest curs (el nombre, no els 
títols concrets) i que serien dos.  

La degana sosté que el RD planteja diferents possibilitats i molta transversalitat. També 
advoca per la sostenibilitat. 

La degana proposa el següent calendari d’adaptacions: 

22-23:  adaptar aquest curs acadèmic: a) Grau de  Criminologia i, b) el Màster de drets 
sociolaborals. 

23-24: a) Adaptar el Màster de l’advocacia (perquè cal afegir la procura), intentant fer el 
mínim canvi possible (afegir les pràctiques per a procuradors i una assignatura especial 
per procuradors). La degana informe que dimecres vinent es reuneix amb el Dr. Jorge 
Miquel, coordinador del Màster de l’advocacia. La degana vol que el Dr. Miquel lideri 
aquesta adaptació; b) també es podria revisar el màster de dret empresarial. 

24-25: a) Màster de Dret Europeu i, b) Grau de Relacions Laborals 

25-26: deixar pel final el Grau de Dret, que és el que comportarà més canvis.  

El Dr. David Gutiérrez pregunta si es pot posposar la modificació prevista del 13 
d’octubre al febrer (com ha passat amb Polítiques). Informa que avui tenen comissió de 
màster i ho comentarà. La Sra. Èlia Soriano comenta que ha elevat la consulta per veure 
si canvien el calendari i permeten fer les modificacions al febrer. 

Acord: S’acorda, per assentiment, el calendari d’adaptacions al RD 822/2021, 
proposat per la degana.  

 

3.- Procés d'acreditació del centre 

La degana informa que aquest punt de l’ordre del dia té a veure amb la visita al juny. 
Encara no es te l’informe però sembla que la nota serà positiva. Quan arribi l’informe, ja 
s’estudiarà com procedir.  

4.-Informe de seguiment de centre: calendari (Responsable Qualitat /Gestor Qualitat del 
Centre) 



La Sra. Èlia Soriano Informa sobre aquest punt de l’ordre del dia: El calendari UAB diu 
que s’ha d’entregar el 17 de gener aprovat per Junta de Facultat. Caldria començar a 
treballar ja. Hem de revisar dos anys: 20-21 i 21-22. S’hauria de fixar una data per a 
presentar la primera versió: s’acorda la setmana del 30 de novembre.   

12 de desembre a les 12: Comissió de Qualitat per a discutir els documents presentats. 

Entre 9 i 12 de gener es faria la Junta de Facultat.  

El Dr. Cid pregunta que, en fer els informes de dos cursos, si es fan tots dos junts o per 
separat. La Sra. Soriano diu que és millor fer conjuntament els dos cursos.  S’acorda fer 
els quadres per separat i l’informe conjunt. 

Acords: S’aprova fer l’informe de seguiment dels dos cursos amb els quadres 
corresponents a cada curs per separat i l’informe conjunt dels dos. S’aprova, 
també, el calendari següent: a) Els coordinadors de les tres titulacions i de màster 
presentaran una primera versió la setmana del 30 de novembre; b) es discutiran 
aquests documents a la reunió de la Comissió de Qualitat del 12 de desembre i, c) 
la setmana del 9 de gener de 2023 es farà la Junta de Facultat on s’hauran 
d’aprovar.  

 

5.- Informe seguiment Nou Model Docent( Vicedegà Qualitat docent) 

E Dr. Cid diu que encara no ha pogut fer l’informe perquè, entre altres, no té totes les 
dades. Demana les dades d’enquestes.  

La Sra. Èlia Soriano diu que aquest informe és una qüestió interna nostra (molt 
important) però que pot esperar fins a la propera reunió. 

S’acorda que es presentarà el 12 de desembre. 

Acord: El Dr. Cid es compromet a presentar l’informe de seguiment del nou model 
docent a la reunió de la Comissió de Qualitat del 12 de desembre.    

 

6.- Modificació contingut optativa "dret i tecnologia" 

El Dr. Ricard Esteban informa que l’equip anterior va revisar el tema de les optatives, 
atès que el rectorat ja ha dit que cal reduir el nombre d’optatives. Repassant les 
optatives, van veure que per introduir una optativa nova caldria suprimir-ne dues. 
“Simulació de judicis” és una de les optatives que es podria suprimir perquè es poden 
introduir a les troncals i/o altres optatives (actualment, són dos professors per pocs 
estudiants). L’altre opció seria desprogramar un grup de gènere i dret (actualment té tres 
grups).  

El Dr. Josep Maria de Dios diu que quan es va fer la Memòria del Grau es van introduir 
moltíssimes optatives (que no totes s’han activat) i es va fer així per no haver d’anar 
modificant cada cop la memòria. La raó històrica dels tres grups de “gènere i dret” i de 
l’assignatura “dret i tecnologia”, assignada a l’àrea de Filosofia del Dret, va ser una 
manera de compensar altres cessions que la unitat havia fet en favor d’altres unitats. 



La degana informa que aquesta assignatura es va dissenyar fa 17 anys i des d’aleshores 
els canvis han estat enormes.   

La degana també informa del tema de l’oferta de les optatives als estudiants d’ADE+dret, 
La titulació Dret+ADE depèn de la Facultat d’Economia i Empresa. Cal que Economia i 
Empresa ens faci la proposta per nosaltres passar-la per Junta (però prèviament 
Economia i Empresa ho ha d’aprovar en la seva Junta). La degana explica que fa dies 
que intenta contactar amb la degana d’Economia i Empresa però no hi ha manera. La 
Dra. Susana Beltran proposa gestionar el tema amb vic-degans de Dret i Economia i 
Empresa. 

Acords: S’aprova per assentiment el canvi de contingut de l’assignatura optativa 
“dret i tecnologia”. 

S’acorda contactar amb els viceidegans d’Economia i Empresa per tractar el tema 
de l’oferta de les optatives de Dret als estudiants de Dret+Ade, si no és possible 
fer la gestió amb la Degana d’Econòmiques. 

 

7.- Seguiment lliurament parcial dels TFGs 

La degana explica que el curs passat es va instaurar aquest lliurament parcial als TFGs. 
Actualment, només s’exigeix un esquema parcial i bibliografia. Es massa poc i potser 
caldria repensar també que se’ls hi exigeix pel lliurament parcial. La degana afegeix que 
qualsevol millora que es faci ha d’anar acompanyada d’un indicador per verificar-ho. La 
degana proposa introduir a l informe del tutor nou ítems (només entrega bibliografia- 
entrega esborrany- entrega gairebé total). La idea és veure quina correlació hi ha entre 
aquesta entrega parcial i la nota final.  

La Sra. Èlia Soriano diu que hi ha un màster (el de gestió esportiva) que ja ha introduït 
aquestes caselles al seguiment parcial dels TFM i afegeix que caldrà canviar el tema 
dels TFGs per adequar-lo al RD.  

La degana considera que s’ha d’introduir aquest indicador. El Dr. Jorge Miquel  
considera que aquest indicador pot ser molt útil però potser no tant vincular-ho amb la 
nota final del TFG.  

El Dr. Josep Maria de Dios informa que al Màster d’Integració Europea ja fan entregues 
parcials de TFM i que els hi compta per a la nota final. També introdueix el tema dels 
estudiants que s’excedeixen en l’extensió i que pot suposar un greuge respecte d’aquells 
que, atenent-se a les pautes, no s’han excedit en el nombre de pàgines/paraules quan 
ho haurien pogut fer.  

Acords: S’acorda revisar el contingut que s’exigeix al lliurament parcial i la 
introducció dels indicadors pel seguiment. La Dra. Olga Paz parlarà amb el 
coordinador TFG per comunicar-li aquest acord i l’exposaran també als estudiants 
en les sessions informatives que han de fer amb aquests. 

S’acorda per l’any vinent pensar en fer dos seguiments parcials.  

També s’acorda que els coordinadors de les diferents titulacions recordin al 
professorat les regles bàsiques del TFG.  



8.- Indicadors i seguiment de professorat amb baix rendiment  

La degana explica que aquest tema ve del Vice-rector de qualitat. Està relacionat amb 
el nivell d’excel·lència en l’acreditació del professorat (les diferències entre les A i B). 
Han detectat altres mancances. En definitiva, es canviarà el model per a demanar els 
trams docents. 

Un altre punt on suspèn la UAB, segons el rectorat, és en el seguiment del professorat. 
Hi ha professors amb un baix rendiment a les enquestes. Ara bé, hi ha un altre problema 
de base i és la poca importància que els estudiants donen a les enquestes. La 
Vicerectora va manifestar a la Degana que vol canviar aquest punt.  

La Vice-rectora proposa que fer un seguiment al professor amb C als trams docents o 
que suspengui les enquestes. La proposta és que aquests professors hauran de fer 
cursos de formació (mínim 3 de 6 hores). La idea final de la Vice-rectora és obrir un 
expedient informatiu (disciplinari) pels professors que “no compleixen”. 

Una altra proposta del rectorat és que degana-directors/res de departament, per 
exemple, organitzin  una comissió i es reuneixen amb el professor amb baix rendiment 
fent-li un “pla personalitzat” d’un any. Passat l’any, es valorarà el seguiment d’aquell pla. 

El Dr. Ricard  Esteban explica que va informar a la Vice-rectora de les “bones pràctiques” 
a la Facultat (Comissions mixtes, altres vies de comunicació per comentar les qüestions 
més urgents; si es reben crítiques dels estudiants, es comunica al professor...). Amb tot, 
afegeix que, a vegades, hi ha discrepància entre la informació dels estudiants i la que 
proporciona el professor. També s’està plantejant la possibilitat de parlar amb els 
professors que tenen una taxa de suspensos molt alts.  

El Dr. Josep Maria de Dios informa del greu problema que se suscita al departament de 
Dret Privat en què 2/3 de la docència recau en associats. Per això planteja revisar el 
model i vetllar en la contractació d’associats. 

La degana contesta que amb el nou RD els associats passaran a fer personal contractat. 
La degana aprofita per a informar que s’ha elevat al rectorat la consulta sobre eventuals 
informes de professors associats des del deganat com a requisit per a llur renovació.  

La degana creu preferible esperar a veure si hi ha directrius del rectorat.  

9.- Assumptes de tràmit. 

No hi ha assumptes de tràmit 

 

10.- Torn obert de paraules 

El Dr. Cid  demana perquè hi ha 100 alumnes admesos (i no, 90: 70+20 doble titulació). 
Es molt distorsionador. El Sr. Manrique respon que és l’oficina de prescripció de la 
Generalitat la que disposa el nombre d’estudiants. El Dr. Cid creu que és una 
competència del rectorat. 

A Dret també ha passat el mateix. A RRLL també 



Acord: La degana es compromet a investigar perquè el nombre d’estudiants de 
primer curs és més elevat aquest curs i qui fixa el nombre màxim d’estudiants. 

El Dr. Cid també planteja controlar i aclarir el tema dels Erasmus (ell aquest anys s’ha 
trobat amb 16 estudiants més). Aquest és un tema de deganat. 

El Dr. Miquel fa diverses propostes: 1) adjudicar els grups de seminaris als professors 
seguint criteri alfabètic, igual que es fa amb els estudiants; 2) En quant a la bibliografia 
a les guies docents es podia deixar la possibilitat d’introduir bibliografia nova al 
setembre, que és quan acostumen a aparèixer nous manuals; 3) programar sessió 
informativa del màster en dues tongades.  

Acord: 

El Dr. Ricard Esteban es compromet a coordinar aquestes dues sessions 
informatives pels estudiants interessats en el Màster d’Accés a l’Advocacia.   

Sense més assumptes a tractar, s’aixeca la sessió a les 13:55 hores.  

   
LA SECRETÀRIA    
  
  
  
  
  
  
  
  
  

  
Dra. M. Carmen Navarro Villanueva       
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